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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Indokoltnak tartja-e a KRESZ módosítását, hogy a 
lejárt műszaki érvényességi idejű autókat az illetékes hatóságok (rendőrség, 
közterületfelügyelet) a közterületről elszállíttathassák a városkép megőrzése, a 
környezetszennyezés elkerülése érdekében?" " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A fővárosban, a nagyvárosokban, így Szegeden is problémát jelent a hatósági jelzéssel rendelkező,
azonban lejárt műszaki érvényességű, forgalomból ideiglenesen, vagy véglegesen kivont járművek
közterületen való tárolása. Ezek a járművek rombolják a városképet, csúfítják a tereket, utcákat,
foglalják az egyébként  is  szűkülő parkolóhelyeket,  illetve több esetben környezetszennyezést  is
okoznak.

Joggal érkezik egyre több panasz a lakosságtól a helyzet kezelésére. Szükséges és indokolt lenne a
hatósági jelzéssel ugyan rendelkező, azonban lejárt műszaki érvényességi idejű, járműveket is a
közterületről elszállíttatni, melyeket ott tárolnak. Azonban erre konkrét jogszabályi lehetőség híján
nincs  lehetőség.  Jelenleg  csak  a  hatósági  jelzéssel  NEM rendelkező gépjárművek esetében van
jogalapja a közterület-felügyelőknek az autók elszállíttatására (Kftv. 20 § (2)-(3))

Írásbeli kérdéssel fordultam a témában a Belügyminiszter úrhoz, melyre igencsak semmitmondó,
lerázó  választ  kaptam.  Azt  kérdeztem  miért  nincs  lehetősége  a  hatóságoknak,  rendőröknek,
közterület-felügyelőknek  intézkedni  ezekkel  a  járművekkel,  illetve  tulajdonosaikkal  szemben?
Miért nem módosítják a KRESZ-t az ügy megoldása érdekében? Válaszként azt kaptam, hogy a
rendőrségnek  nem  feladatköre  az  intézkedés,  ami  jelenleg  igaz  és  nem  tervezik  a  KRESZ
módosítását, amit meg nem értek.

Így a probléma marad, sőt a helyzet súlyosbodhat. Érthetetlen számomra, hogy míg korábban a



matricás rendszer időszakában, amikor a rendszámtáblán látható volt az autók műszaki érvényességi
ideje  (jelezném,  hogy  nem  is  volt  ilyen  probléma  a  településeken),  addig  a  rendőrség  és  a
közterület-felügyelők intézkedhettek, a mostani szabályozás szerint pedig nem.

Mindezek miatt ismételten kérdezem, kicsit másként:

Indokoltnak tartja-e, hogy a lejárt műszaki érvényességi idejű autókat az illetékes hatóságok
(rendőrség, közterület-felügyelet) a közterületről eltávolíthassák, elszállíttathassák a városkép
megőrzése, a környezetszennyezés elkerülése érdekében?

Miért  nem  tervezik  a  KRESZ  módosítását  úgy,  hogy  legyen  ismét  jogalapja  a
közterületfelügyelőknek, rendőröknek a rendszámtáblával ugyan rendelkező, de érvénytelen
műszaki érvényességgel rendelkező gépjárművek esetében is intézkedni?

Várom megtisztelő válaszát! 
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